
 

 

 
 1 

         

       

Protokół Nr XXIII/16 

z XXIII posiedzenia Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Wydminy z dnia 12 lipca 2016 roku 

 

Posiedzenie Sesji Nadzwyczajnej trwało od godziny 0805 do godziny 0904 w sali obrad urzędu 

gminy Wydminy. Posiedzenie XXIII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Wydminy prowadziła 

Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy Pani Grażyna Plato. 

Radni obecni na Sali obrad : 

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

W posiedzeniu brali udział także sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista obecności sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady otworzyła obrady XXIII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy. 

Stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności,               

w posiedzeniu uczestniczy 9 radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania 

uchwał. Następnie powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, obsługę prawną, obsługę 

Rady, Skarbnik Krystynę Truchan, pracowników urzędu gminy, kierowników jednostek, wszystkie 

osoby i sołtysów uczestniczących w obradach. Przewodnicząca powołała Radnego Franciszka 

Majcher na sekretarza obrad sesji Rady Gminy Wydminy. 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Radnym zostały rozdane 

projekty uchwał. Zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad  

Brak uwag. 

  

Ad. 3 
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Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wydminy na lata 2016-2027. 

 

Wójt Radosław Król: Witam Państwa bardzo serdecznie i z góry przepraszam za ta już drugą 

nadzwyczajną sesję. Złożyliśmy sześć wniosków. Okazuje się, że w trakcie funkcjonowania 

programu jest zmiana zasad gry. Aby otrzymać dofinansowanie przed zakończeniem procesu 

opiniowania projektów zadanie musi się znaleźć w budżecie. Podpisując umowę, bez względu na to 

czy otrzymamy dofinansowanie czy nie, musimy mieć zadanie w budżecie. Chciałbym Państwa 

poinformować, że na etapie wstępnym musieliśmy wycofać jeden wniosek – Sybę z uwagi na 

bardzo nikłe szanse otrzymania dofinansowania, małą ilość punktów. Od razu nam wskazano, że 

wniosek nie będzie miał powodzenia. Może kiedyś jeszcze wrócimy do tego wniosku, nowy nabór 

będzie za dwa lata. Trzeba będzie pomyśleć jak te środki sołeckie wydać w inny sposób aby 

mieszkańcy byli zadowoleni. Zostaliśmy w ocenie z sześcioma wnioskami, na sześć dróg. Losy są 

takie, że wszystkie przejdą dofinansowanie, dostaną wymaganą ilość punktów ale nie wszystkie 

dostaną pieniądze. Ocena pozytywna będzie na pewno ale jest tak dużo wniosków, że pieniądze 

dostaną te drogi które będą miały najwyższą ilość punktów. Złożonych wniosków jest na 280 mln zł 

a jest 100 mln. Teraz marszałek dorzucił 60% środków które były zaplanowane na przyszły rok.     

W przyszłym roku naboru nie będzie, będzie za dwa lata. Jest tak duża konkurencja, wszystkie 

gminy składały tak jak  my, znaczy większość. Dofinansowanie jest 63,63 %. W związku z tym że 

nasza gmina jest wysoko oceniana mamy szansę na 80% wniosków. Z tych sześciu powinniśmy 

cztery realizować. Już teraz wiemy, że dwa dostały bardzo wysoką notę 14 punktów. 12 punktów to 

jest tak na pograniczu. Bardzo dużo wniosków otrzymało 12 punktów ale 13 i 14 powinny na 

pewno otrzymać dofinansowanie. Radzie są z 12 punktami i Siedliska. Punktowanie jest bardzo 

proste. 2 punkty za bezrobocie (to jest maksymalna liczba punktów), ocenę regionalną mamy 

najwyższą to są 4 punkty, ocenę za budżet w 5 punktowej skali mamy 3 punkty. 9 punktów mamy 

pewnych. To wystarcza do tego, że jesteśmy pozytywnie oceniani. Później jest rozgrywka, szkoła, 

droga wojewódzka, przystanek autobusowy i kolejne za które otrzymuje się dodatkowe punkty. Są 

rzeczy których nie jesteśmy w stanie zmienić. Tam gdzie są nasze placówki oświatowe np. Okrągłe 

będzie miało wyższą punktację o jeden punkt ponieważ tam ta filia jest w Talkach. Już nie mówię    

o Gawlikach Wielkich bo Gawliki mają i kontakt z droga wojewódzką i mają szkołę. Tam ta droga 

jest najwyżej punktowana jeśli chodzi o Czarnówkę. Syba odpada bo droga powiatowa i nie ma 

szkoły ani przystanku. Nie ma nic. 19 lipca będzie lista rankingowa a 4 sierpnia będą pierwsze 

wezwania do podpisywania umów. To są wiadomości nieoficjalne od razu mówię. Moglibyśmy nie 

przystąpić do podpisania umowy i Państwa poprosić we wrześniu na sesję, ale chcę powiedzieć, że 
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takich gmin będzie 80%  a Ci którzy szybciej podpiszą umowę i ogłoszą przetargi przynajmniej 

będą miały pewność, że wykonają te roboty za normalne pieniądze. Za pół roku jak wszyscy będą 

ogłaszać przetargi to nie będzie wolnych firm i ceny będą dwukrotnie wyższe. Gra jest o wielkie 

pieniądze. My staramy się o inwestycje warte 5 mln i chcemy je rozbić na dwa lata. Trzy drogi 

wpisujemy na przyszły rok i trzy drogi na rok 2018 od razu z zastrzeżeniem, że po jednej drodze 

może nam wypaść. A może nie. Radzie i Siedliska były najmniej punktowane. Tutaj będą 

rozstrzygać ilość mieszkańców. Zobaczymy. Są drogi które są pewne. Łękuk na pewno, jest wysoko 

punktowany i nie wiem jeszcze do końca jak z Okrągłe. Mam informacje nieoficjalne, 

rozmawiałem z dyrektorem Cecotem i mówił, że listę przejrzał, że jesteśmy z wnioskami powyżej 

połowy ale pieniędzy jest tylko na połowę więc zobaczymy. Są gminy które mają ot tak 17 punktów 

bo mają biedną sytuację np. Budry mają za sam budżet 3 punkty więcej. Czy przystanek czy droga 

wojewódzka to są od nas niezależne punktacje. My musimy pracować chociaż i tak jesteśmy          

w niezłej sytuacji w stosunku do innych gmin. Wiem, że Biskupiec wyłożył pieniądze na jedną 

drogę i wniosek przepadł i Orzysz nie wiadomo czy dostanie dofinansowanie. 

Spotkaliśmy się po to aby wprowadzić do budżetu zadanie których nie mamy pewności realizacji, 

ale które muszą być zaplanowane ponieważ jest to wymóg.  

Ogłaszamy w tym roku wszystkie przetargi ale za względu na płatność to chcielibyśmy tak to 

rozdzielić żeby w 2017 roku realizować Grądzkie-Szczybały, też bardzo wysoko punktowana 

droga, Orłowo-Łękuk i Radzie. Radzie to znak zapytania ale na razie mamy. Może się uda, a jak nie 

to za dwa lata mamy kolejny nabór. Będziemy o to walczyć. Na 2018 rok Taki-Okrągłe, Gawliki 

Wielkie-Czarnówka i Siedliska. Najdroższe drogi to Grądzkie-Szczybały i Gawliki Wielkie-

Czarnówka. Nie mogły się znaleźć w jednym roku bo to są inwestycje po około 1,5 mln zł. 

Za dwa lata chcielibyśmy, oprócz tych dróg które teraz wypadną, zrobić drogę Dudka. Ona tez ma 

małą ilość punktacji. Trzeba się zastanowić jak jej zwiększyć wartość bo tam jest niestety tylko 

kontakt z drogą powiatową. Chyba, że połączyć się z drogą przez Grodkowo, rozwinąć ją, ale to nie 

przejdzie nam bo za długi odcinek. Jeszcze dokończę tylko to, że warto powalczyć z lasami             

o Gawliki Małe. O przejęcie tej drogi albo o współpracę albo poprosić lasy państwowe o wspólną 

inwestycję i też tą drogę przygotować.  

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Chciałam tylko państwu przypomnieć, że omawiamy dwie 

uchwały jednocześnie. Wieloletnią prognozę i zmiany w budżecie. Głosowanie, tak jak zawsze, 

będzie oddzielne do każdej uchwały. 

 

Adam Szpak: Panie Wójcie tutaj Pan mówił, że około 5 mln te inwestycje jeśli przejdą. Z tego 
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około 40% z naszej kieszeni. Skąd to wziąć? 

Wójt: Wkład własny 1,7 mln. Jak na razie nie będziemy stawiać na kredyt. Wszystko to zależy od 

przetargów jaka cena ostatecznie wyjdzie bo może nie wyjdzie tyle wkładu własnego. W pierwszym 

roku wkład własny to 777 tys. Liczymy na to, że jeśli rzeczywiście udało by nam się rozpocząć 

proces sprzedaży żwiru i z tego co byśmy mieli na współpracę na naszych drogach i byśmy nie 

podpisywali umów z powiatem to może na połowę będzie trzeba tych środków skredytować.          

A może się okazać, że nie będziemy tego potrzebować. Chociaż życie może pokazać, że jednak 

trochę tych kredytów będziemy musieli wziąć. Ilość inwestycji w jednym czasie będzie duża, może 

jeszcze nam dojdą sprawy związane z urzędem i może dojdzie nam jeszcze sprawa oczyszczalni 

ścieków. Generalnie będziemy musieli robić wszystko żeby te dwa lata bardzo oszczędnie 

przebrnąć. Na pewno jeśli chodzi o fundusz sołecki to będziemy prosili o całkowite zaangażowanie 

sołectw w inwestycje żeby nie brać kredytów. Nie za bardzo bym chciał podejmować większą 

współpracę na budowę dróg powiatowych chyba, że podpiszemy na współpracę na naszych 

drogach. Chyba, że państwo macie odmienne zdanie i uważacie, że dalej powinienem robić. Przy 

tak dużym nasileniu inwestycyjnym na drogach naszych gminnych to po prostu powinniśmy się 

skupić na naszych drogach żeby jak najmniej gminę zadłużyć w tym czasie. 

 

Adam Szpak: No tak ale jeśli występują drogi powiatowe w danych wioskach to należałoby 

podtrzymać tą współpracę. 

 

Wójt: No to ja będę państwu proponował rozwiązania. 

 

Adam Szpak: Są wioski przez które drogi powiatowe przechodzą tak jak Siemionki  

 

Wójt: Będę proponował państwu takie rozwiązania. 

 

Adam Szpak: Łatwo można przerwać współpracę, trudniej później będzie to odnowić. 

 

Wójt: To może rzeczywiście biorąc pod uwagę, że idą one przez te miejscowości to może w innych 

miejscowościach niż te które w których będą inwestycję, to może jedną drogę w roku. Tak żeby nie 

burzyć całkowicie współpracy. Ma Pan rację może tak będzie trzeba zrobić. 

 

Adam Szpak: Czarnówka o ile się nie mylę to powiatówka? 
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Wójt: Nie, to droga gminna. 

 

Adam Szpak: Dojazd do Czarnówki od strony Orzechowa to jest powiatowa droga. 

 

Wójt: Tak. My i tak robimy tylko tą drogę od Gawlika do asfaltu tego który jest . 0,5 mln na 

terenach poza wioskowych kosztuje wykonanie drogi asfaltowej. To taka droga 4,5-5 metra 

szerokości, zależy od pasa drogowego, rowy porządnie zrobione, wyczyszczone, normalna 

nawierzchnia. Robimy wg klasy takiej średniej wojewódzkiej dwa razy po cztery centymetry. 

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Powiat nie jest zainteresowany remontem dróg na które nie 

dostaje dofinansowania. Taką odpowiedź dostało sołectwo z Gawlika Wielkiego. Ponieważ droga    

z chodnikiem przez Gawliki to jest droga powiatowa, od paru lat sołectwo składa prośbę                  

z podpisami mieszkańców. I od lat, jak dobrze pamiętam  siedmiu, co roku dostajemy tą samą 

odpowiedź, że nie ma dofinansowania to nie robimy. Skoro powiat robi drogi z dofinansowaniem to 

niech robi bez naszego udziału natomiast my będziemy robić drogi gminne z dofinansowaniem bez 

udziału powiatu. Takie jest moje zdanie na ten temat. Uważam że powinniśmy starać się zdobyć jak 

największą liczbę punktów do dofinansowania do wniosków które składamy. Sołectwa też powinny 

się przyłożyć, przejrzeć wymagania albo regulamin punktacji i wykorzystywać pieniądze sołeckie 

po to żeby można było tych punktów zdobywać coraz więcej. Stawaliśmy w Gawliku na głowie aby 

postawić wiatę przystankową za którą dostaliśmy 4 punkty tak? 

 

Wójt: Tak. 

 

Przewodnicząca Grażyna Plato:  Myślę, że to w takim kierunku powinno iść. Sołectwa muszą 

mieć świadomość. 

 

Wójt: To jest bardzo ważne. Bardzo ważna sprawa. I znaki tez mają znaczenie. Sama wiata niczego 

nie zmienia ale jak już jest to kwestia tylko jakiejś tam nawet mikro zajezdni, nawet gruntowej i już 

jako uchwała gminy którą podjęliśmy na początku roku związanej z uporządkowaniem bo Pan Lelo 

do nas pisał żeby uporządkować sytuację na przystankach.  To nam bardzo pomogło przy punktacji, 

bo mieliśmy uchwałę naszą. Może nieświadomie ale robiliśmy to pod punkty. Kiedyś myśleliśmy, 

że tylko szkoły są miejscami publicznymi, urzędy a okazuje się, że przystanek autobusowy jest 

miejscem publicznym i jest punktowany. Na tym dużo skorzystaliśmy. 
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Przewodnicząca Grażyna Plato:  W Gawliku tam gdzie ta wiata jest postawiona to w projekcie tej 

drogi jest tam wysepka pomimo, że formalnie jej nie ma, jest w projekcie  i za to też dostaliśmy 

punkty, że ta wiata została zlokalizowana przy tej wysepce. 

 

Wójt: Przy tym skrzyżowaniu. Tak samo jak szkoła. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Zdaje się, że współpraca z powiatami powinna zwiększyć szanse 

powodzenia tych wniosków, współpraca z innymi instytucjami. Powiat stara się o dofinansowanie, 

czy w tym dofinansowaniu są jakieś drogi w gminie Wydminy? 

 

Wójt: My z powiatem nie podjęliśmy współpracy na realizację naszych dróg z dwóch powodów. 

Po pierwsze realizacja współpracy z powiatem nie odbywa się tak jak przy schetynówce, że 

wystarczy, że kupią nam znaki czy, że 50 tys. nam dadzą. To wymaga abyśmy połowę robili na 

drodze powiatowej a połowę na drodze gminnej. W związku z tym, że ilość pieniędzy jaka jest do 

wzięcia zagospodarowuje w całości nasze drogi, woleliśmy zrobić je w całości. I tak mamy szansę 

na realizację. Przy następnych wnioskach będziemy szukać współpracy, żeby mieć większą ilość 

punktów. Zrealizowaliśmy ją na tyle na ile byliśmy w stanie. Powiat oczywiście był bardzo 

zainteresowany współpracą no, ale co moglibyśmy we współpracy z nimi zrobić? No np. 

moglibyśmy w przyszłości zrobić drogę do Dudki ze współpracą z Powiatem, bo tam można by 

wyremontować kawałek drogi od Wydmin  do Dudki bo jest w fatalnym stanie, ewentualnie 

wybudować kawałek. Pół na pół wkład własny i na taki wniosek możemy się pochylić                     

w przyszłości.  

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: No i droga z chodnikiem w Gawliku Wielkim. 

 

Wójt: Remonty dróg nie wchodziły do wniosków. 

 

Martyna Choroszewska: Jeżeli gdziekolwiek pojawiała się nazwa remonty wniosek 

automatycznie powinien być odrzucony. Tylko modernizacja,  budowa i przebudowa. 

 

Wójt: Niektóre gminy poszły w inwestycje betonowe, żeby zdobyć więcej tych dróg. Jest to bardzo 

ciekawa technologia, natomiast rozmawiałem z budowlańcami, bardzo mocno odradzali tą 

technologię. Nasz strefa klimatyczna nie daje gwarancji wytrzymałości takiej drogi. Musieliśmy 

pójść w droższą technologię ale sprawdzoną. Możemy myśleć o współpracy w przyszłości na 
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drogach powiatowych też, jesteśmy zainteresowani też w Orłowie drogą królewską i wtedy można 

by zrobić kawałek do Gajrowskich, ewentualnie taka współpraca. Te projekty współpracy możemy 

sobie zostawić na drugi nabór. 

Cieszę się też, że zaufaliście mi państwo jeśli chodzi o wykonanie tego. We wrześniu na pewno 

będziemy mieli refleksje po przetargach jeśli będziemy znali wykonawców to wtedy będziemy 

mogli na spokojnie skończyć naszą strategię i rozpisać kolejne zadania. Będziemy mieć dużo 

łatwiej bo już tych zadań na drogach już jest mniej, już nam się wyczerpują. Wczoraj spotkałem się 

z Panem Dyrektorem Lasów Państwowych z Białegostoku, współpraca rysuje się owocnie, także 

też może w końcu rozwiążemy kwestię Gawlika Małego, ten impas związany z tą drogą. Wszystkie 

drogi które prowadzą są leśne i jeszcze ludzie dostają mandaty za to, że po niej jeżdżą. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Ile w sumie km jest w tych sześciu wnioskach do modernizacji i budowy? 

 

Wójt: Około 10, musiałbym policzyć. 

 

Martyna Choroszewska: Trzeba by zliczyć. To są odcinki 2900, 2700, 800… 10 km jest na 

pewno. 

 

Wójt: Taka perspektywa 5 mln zł po 500 tys. rocznie to jest 10 lat. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Mówił Pan o Lasach Państwowych i sytuacji pasa drogowego czy 

drogi… 

 

Wójt: Tam jest droga… 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Przejezdności tej drogi. Taka sama sytuacja jest w Mazuchówce. 

 

Wójt:  Chodzi o kaflarnię tak? 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Droga z Wydmin do oczyszczalni. 

 

Adam Szpak: Tam też są Lasy Państwowe po obydwu stronach. 

 

Wójt: Tam o tyle jest ciekawe, że jak zarządzanie kryzysowe było i staraliśmy się  
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o dofinansowanie na most to chcę Państwu powiedzieć, że wojsko bardzo pozytywnie opiniowało 

ten wniosek ponieważ okazuje się, że ten most jest strategiczny. 

 

Adam Szpak: Ten cały odcinek drogi jest strategiczny przez Mazuchówkę. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Chodzi mi o tę drogę co jak się z Wydmin jedzie to pierwsza w prawo 

jeszcze przed Mazuchówką. 

 

Adam Szpak: Tam  jest jeden dom. 

 

Wójt: To jest droga leśna. 

 

Justyna Samsel: Pani Przewodnicząca w związku z tym, że ja do pracy się spieszę to może byśmy 

przegłosowali? 

 

Samborski Waldemar: Większość rzeczy które chciałem podkreślić już została powiedziana. 

Chciałbym podziękować Panu Wójtowi i ekipie która składa te wnioski i pilotuje te sprawy. 

Pierwszy raz się okazało, że są środki na drogi gminne i możliwości dofinansowania i myślę żeby 

to nie były ostatnie. Jeśli teraz nie wykorzystamy tych możliwości to wtedy tak jak Pan Wójt mówił 

20 lat będziemy to robić. Jeśli by się udało tak jak teraz jest przedstawiane, jeszcze w większości  

z środków własnych bez kredytowania to byłoby bardzo dobrze. Jeszcze raz z mojej strony 

podziękowania dla całej ekipy.  

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Chciałabym powiedzieć, że uważam, że decyzja jest słuszna, że 

nie wchodzimy przy tym naborze we współpracę z powiatem ponieważ jeden z warunków powiatu 

był, że 50% ma być wykorzystane na ich drogi. W związku z tym mielibyśmy tylko 5 km a tak 

będziemy mieli 10 km swoich własnych gminnych dróg. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Oczywiście każde działania remontujące, budujące czy modernizujące są 

właściwe. Panie Wójcie, dlaczego w tych sześciu wnioskach nie znalazły się drogi Wydmińskie na 

których w ogóle nie ma niczego, nawet nie są wytyczone? Ludzie je sobie wyjeździli. Myślę  

o drogach osiedlowych, o Klonowej, o Leśnej. 

 

Wójt: Program Rozwoju Obszarów Wiejskich dofinansowuje drogi na terenach wiejskich i tutaj 
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preferowane są drogi gdzie większy udział mają grunty rolne także tutaj skazani byśmy byli na 

niepowodzenie przy drogach osiedlowych. Natomiast te drogi będą miały większą szansę  jeżeli 

chodzi o przebudowę dróg lokalnych, mówię od wojewody. Ja już Pani Radnej obiecałem, że 

wrócimy do dokumentacji która nigdy nie została ukończona, która nigdy nie uzyskała pozwolenia 

na budowę. Mówię o dokumentacji  które wykonywała moja poprzedniczka w 2008 i 2009 roku na 

tych drogach ponieważ drogi zostały wytyczone na nieswoich gruntach. Zostały wytyczone na 

terenie lasów państwowych oraz gruntach prywatnych i nie zostały dokończone procesy wykupu 

tych nieruchomości albo zamiany przeznaczenia. Teraz będziemy zajęci przetargami i nie chcę 

Państwa mamić, że teraz to zrobię ale we wrześniu wrócimy do tej dokumentacji i postaramy się ją 

dokończyć. Może w przyszłym roku budżetowym postaramy się drogi wykończyć. Nie mówię, że 

wszystkie ale może jedną czy drugą by się udało. Tych dróg jest jeszcze masę. Te drogi wymagają 

pozwolenia na budowę ponieważ nie zostały nigdy wybudowane. Tam trzeba rozwiązać przede 

wszystkim odwodnienie, trzeba je ukształtować wysokościowo. We wrześniu wrócimy do 

dokumentacji, trzeba zrobić plan zagospodarowania przestrzennego. 

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Czy mogę Państwu przerwać? Proponuję aby taka dyskusja 

odbywała się w wolnych wnioskach. Jeżeli są pytania dotyczące uchwał… 

 

Wójt: Jeszcze chciałbym jedno omówienie. Jeszcze jest jedna zmiana. Zmiana nazwy zadania.  

I tutaj proszę o zrozumienie daleko idące ponieważ sołectwo Wydminy podjęło decyzję o wspólnej 

inwestycji budowy drogi wewnętrznej przy ulicy Składowej przy bloku nr 7 i 5c natomiast środki 

które zadysponowali to 20 tys. wspólnie mówię, my 30 tys. To niestety starczy na wykonanie drogi 

ale bez miejsc postojowych. Będziemy musieli w przyszłym roku podejść do sprawy bardziej 

poważnie i większe środki wyprosić, tam będzie również zamiana gruntów. Okazuje się, że  blok 7 

musiałby skorzystać z gruntu bloku nr 5. To jest skomplikowane przejście, a żeby wykonać to 

jeszcze w tym roku to przynajmniej zrobilibyśmy chodnik i drogę bo tam pieniądze sołeckie są 

zaangażowane i by przepadły. Ten etap mielibyśmy zamknięty a na przyszły rok przymierzymy się 

lepiej i wtedy będziemy szukać dodatkowych pieniędzy bo tak to nam przepadnie zadanie po 

prostu. I tutaj chodzi o zamianę zadania bez tych miejsc postojowych i o to Państwa proszę. Mamy 

zarządzanie kryzysowe i przeznaczyliśmy dodatkowo 30 tys. na ten cel. Mamy kolejne zgłoszenia  

z Gawlika Małego i Talek,  może się okazać, że tych pieniędzy jest za mało. Nie możemy już się 

angażować w budowę bo może się okazać, że nie starczy nam na tegoroczne utrzymanie dróg więc 

tutaj bym prosił o wyrozumiałość. 
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Brak dalszych pytań. 

Głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wydminy na lata 

2016-2027: 

ZA: 9 

PRZECIW:0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

 

Wójt: Ja wprowadziłem w błąd bo podniosłem rękę. 

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Żeby formalności stało się zadość proszę o powtórzenie 

głosowania nad uchwałą: 

ZA: 8 

PRZECIW:0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została podjęta. 

Głosowanie nad uchwałą zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 rok. 

ZA: 9 

PRZECIW:0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

0847 Justyna Samsel opuściła obrady sesji Rady Gminy 

 

Ad. 4 

 Wolne wnioski i informacje 

 

 

Wójt: Nowy temat. Chciałem z Państwem omówić sprawę mostu garbatego, jak to wygląda, jakie 

będą dalsze losy tego mostu. Otóż jak wiecie Państwo zdarzenie miało miejsce po dużych opadach 

deszczu i wiatrach dlatego korzystając z możliwości jakie daje nam Wojewoda jeśli chodzi  

o zarządzanie kryzysowe opracowaliśmy dokumentację zgodnie z zarządzaniem kryzysowym. 

Przygotowujemy się do kontroli przez Urząd Wojewódzki. Most został na razie wyłączony  

z eksploatacji. Prawdopodobnie w ciągu tygodnia nadzór budowlany położy na tym rękę.  

Z Informacji jakie mam z nadzoru budowlanego wynika, że i tak prawdopodobnie będziemy 
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musieli wykonać dokumentację techniczną tego mostu z uwagi na to, że po zmianie przepisów jeśli 

naprawia się w jakiś sposób konstrukcję potrzebny jest projekt przebudowy. A tam będziemy 

wymieniać słupy więc zgodnie z ustawą Prawo Budowlane jest takie nowe określenie przebudowa, 

wykonuje się tak jak budowa. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Panie wójcie chodzi o słupy nad wodą? 

 

Wójt: O całość. Kiedyś łączenie tych dwóch słupów było poniżej lustra wody. Obecnie 

niedopuszczalne jest łączenie poniżej lustra wody to po pierwsze. Po drugie łączenie powinno się 

odbywać nie jarzmami tylko powinny być nabite odpowiednie rury ponieważ na boczne nachylenia 

most nie był  odporny. Na pionowe obciążenia tak ale na boczne wiatry niestety nie. Dodatkowo 

obniżenie poziomu wody i skorodowanie tej części łączeniowej spowodowało jej bardzo mocne 

osłabienie a wiatry zrobiły swoje. Okazało się, że są uszkodzenia nie tylko na tym górnym moście 

garbatym ale również na drugim pomoście małym są bardzo duże uszkodzenia. W niektórych 

miejscach most został poderwany, uniesiony, jest w powietrzu. Inżynierowie odradzili sposób 

zabezpieczenia poprzez odciągi ponieważ elementy konstrukcyjne są też uszkodzone. Jętki które 

spinają te pale są też uszkodzone, wiatr powyrywał niektóre łączenia i tutaj może by nie doszło do 

katastrofy budowlanej to w ten sposób postępujemy. Poszliśmy tym trybem ponieważ gdybyśmy 

dokonali tylko remontu tych powyrywanych konstrukcji wyniosłoby nas to 150 tys., przebudowa 

całego mostu wyniesie około 300 tys.. Jest nadzieja na to, że ejst to jedyne tego typu uszkodzenie. 

Jest dużo zgłoszeń od osób prywatnych. My jesteśmy jedyną gminą która zgłosiła takie 

uszkodzenie. Jest duża szansa na wsparcie finansowe na odbudowę tego mostu tak jak należy. Jeśli 

się okaże, że wojewoda nie przychyli się do naszego wniosku to będziemy musieli sami sobie z tym 

poradzić a to będzie dużo trudniejsze ponieważ nie wykonamy tego szybko. Na wodzie inwestycje 

są dwa razy droższe. Wykonanie z wody jest możliwe kwestia pieniędzy i logistyki. Samo 

wykonanie nie jest takie trudne tylko sprowadzenie takiego sprzętu pływającego na jezioro. Więcej 

kosztuje takie sprowadzenie sprzętu i jego zwodowanie niż sama robocizna. 

 

Waldemar Samborski: Most jest mieniem komunalnym? 

 

Wójt: Tak. Bez względu na to czy właścicielem jest wojewoda czy marszałek czy gmina jest to 

mienie komunalne. Jest to majątek do którego przyznał się marszałek a my mamy prawo od trzech 

lat dysponowania nim. 
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Waldemar Samborski: W spisie mienia komunalnego nie był zawarty. 

 

Wójt: Nie, bo my tylko zarządzamy, użytkujemy. To nie jest nasze mienie ale mamy prawo do 

remontów i do użytkowania.  

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Mamy prawo do korzystania i obowiązek do remontów. Tak bym 

to ujęła.   

 

Waldemar Samborski: Dlatego zwróciłem uwagę bo Wójt mówił o budowie w przyszłości 

nowego mostu. Czy my nie mając takiej własności możemy. 

 

Wójt: Prawnicy jako, że jest to własność województwa a my jesteśmy częścią samorządu 

województwa postrzegają tą sprawę jako współodpowiedzialność społeczna do korzystania. Tak 

samo marszałek i tak samo gmina. Po drugie nowe prawo wodne, które od 1 stycznia wejdzie  

w życie, prawdopodobnie, bo nie jest jeszcze pewne, bo jest w poprawkach, przekaże grunty pod 

wodami gminom. Prawo wodne postawi sprawę jak trzeba i staniemy się właścicielami. Kładka jest 

związana z gruntem pod wodą tak więc warto o to zadbać.  

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Ja w swoim imieniu chciałam podziękować Radnym za 

wyrozumiałość i podziękować za to, że zechcieli swój czas poświęcić na sesję nadzwyczajną 

pomimo, że było obiecane, że w lipcu sesji nie będzie. Na pytanie Pana Wójta kiedy będzie 

następna sesja to odpowiem, że jeśli Wójt da informację o  kolejnym dofinansowaniu to w ciągu 

trzech dni. 

 

Wójt: To już niedługo bo o samochód strażacki się bijemy. Jesteśmy po ocenie formalnej 

pozytywnej co było niebywale trudne.  

 

Adam Szpak: Panie Wójcie jeszcze odnośnie mostu garbatego. Czy ten most nie podlega 

konserwatorowi zabytków? 

 

Wójt: Nie. Sprawdziliśmy to i na szczęście nie wpisaliśmy go do ewidencji zabytków. 

 

Adam Szpak: Skoro jestem przy głosie to jak prace postępują w sprawie świetlicy wiejskiej  

w Gawliku Małym, przekazania pomieszczenia po starej studni, ujęciu wody? Na sesji już była 
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mowa o ty, wiecznie jest problem z tym. Chciałbym konkretnie na temat. Albo urząd zrobi coś  

z tym i przekaże to na rzecz wioski albo nie. Proszę mi powiedzieć albo tak albo nie. Krótko i na 

temat.  

Wójt: A ja powiem Panu inaczej. Powiem Panu jak sprawa wygląda. Na dzień dzisiejszy przekazać 

nie możemy dlatego, że wartość jej jest tak ogromna, że spółka wyzbywając się tego majątku by 

straciła wiarygodność jeśli chodzi o majątek dlatego, że zabezpieczenie na projektach 

marszałkowskich jest tak wysokie, że każde uszczuplenie w udziałach majątku pomniejszyłoby 

aktywa spółki. 

 

Adam Szpak: Jaka to jest wartość? 

 

Wójt: 500 tys. zł. Ja mam taką propozycję. Nawet jeśli byśmy przekazali to musielibyśmy ponieść 

następne 100 tys. zł na zasypanie tych studni i wyłączenie ich z ruchu.  

 

Adam Szpak: Panie Wójcie tam wszystko już zostało uczynione, pompy wyciągnięte, zaspawane 

wejścia. 

 

Wójt: Pompy wyciągnięte ale rury zostały. 

 

Adam Szpak: Tam nie ma nic. 

 

Wójt: Zostały osłony, rury. Jest decyzja o zamknięciu ale nie została wyłączona całkowicie i nie 

została zasypana. Ja mam taką propozycję. Ostatnio pojawiło się i proszę o tym pomyśleć, może w 

ramach Lokalnej Grupy Działania byśmy to zrobili. Jedna z firm w Giżycku wykonała projekt 

mikro świetlicy z drewna. To jest taki budynek z werandą ,mam zaproszenie, ja tego nie widziałem 

jeszcze, chcę pojechać zobaczyć. Wartość takiej inwestycji to 100 tys. zł. Fundusz sołecki, gmina 

dołożyłaby drugie tyle, po 10 tys. byśmy się zrzucili  plus poszukać środków zewnętrznych w LGD 

i z drewna piękny obiekt zrobić z werandą. 

 

Adam Szpak: Piękna sprawa ale na jakim gruncie? 

 

Wójt: To już  jest mniejszy problem. Możemy nawet na dzierżawionym zrobić. Możemy zrobić 

nawet przy tej stacji ale stacji na dzień dzisiejszy wyłączyć nie możemy bo to rodzi różnego rodzaju 

konsekwencje finansowe. Nie jest to zła wola. 



 

 

 
 14 

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Brak pytań. 

 

Ad 5. 

Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała zebranym Radnym oraz gościom za 

udział w obradach sesji i zamknęła obrady o godz. 904. 

 

 

 

 

             

            Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

             

                           Grażyna Plato 

 

Protokołowała: Jolanta Nowak 


